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朝陽科技大學
099學年度第1學期教學大綱
Course Schedule
	當期課號
	9061
	Course Number
	9061

	授課教師
	劉振維
	instructor
	LIU,CHENG WEI

	中文課名
	哲學與現代世界
	Course Name
	Philosophy and Modern World

	開課單位
	哲學與生命教育課群(進)
	Department
	

	修習別
	選擇必修
	Required/Elective
	Topics in Philosophy and Life Education

	學分數
	2
	Credits
	2

	課程目標
	作為應用性之哲學通識課程，本課程並不著重各大哲學學派理論之介紹，而強調以一般的哲學性思考，具體解析當今國內外重要而與生活相世界關之人文、文化、社會、自然等議題，以提供學生寬廣之視野並提升其獨立思考、判斷能力。
	Objectives
	As an applied course of general education, this course aims not at  an introduction to theories of those  major  philosophical schools;but ,by a philosophical thinking in  concrete situations,it focuses on an interpretation of  those important  and current issues which are connected  to our life world. It may provide wide  horizons for students,and  may enhance their abilities of independent thinking and judgement.

	教材
	老師自編講義


	Teaching Materials
	Handouts.

	成績評量方式
	1.期中考: 30％

2.期末考: 40％

3.上課表現(出席與討論) 30％


	Grading
	1.mid-exam 30%

2.final-exam: 40% 

3.Class attendance and participation / discussion 30％



	教師網頁
	

	教學內容
	這堂課將以三個主題來探討哲學與現代社會的關係：

1.首先，介紹如何從哲學思考的角度或方法，來認識和分析現代社會的諸多面貌，包括全球化所帶給社會的衝擊以及導致的結果和問題。

2.另外，我們將從蘇格拉底的「對自我的關懷」介紹為起點，學習了解古代中西哲人的智慧，並進而運用觀念於所處的社會環境。

3.學習體會生活的美學，將有助於在現代性與傳統之間尋找自我價值空間，感受生命的美好與意義。


	Syllabus
	This lesson will explore the relation between philosophy and modern society with three themes: 

1.First of all, how in term of thinking deeply in philosophy does it introduce or method, know and analyze modern a great deal of appearances of society, including impact and result and question caused of the society that globalization brings. 

2.In addition, we will introduce from ' the care to oneself ' of Socrates to the starting point, learn, find out about ancient Chinese and Western intelligence of sage, use idea on social environment that live in. 

3.Learn to realize aesthetics of life, will facilitate looking for the space of self-value between modernity and tradition, experience the bright and value of the life. 




尊重智慧財產權，請勿非法影印。

